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Santa Eulàlia ha tornat. Des de di-
vendres passat i fins demà, ge-
gants, capgrossos, dracs, diables,
àligues, castellers, colles sarda-
nistes i altres expressions de cul-
tura popular desperten per cele-
brar la Festa Major d’Hivern en
honor a la copatrona de la ciutat,
una tradició que compta amb
segles d’història i que en les da-
rreres edicions suma tradició
amb noves formes d’expressió a
través de la llum.

Enguany s’ha afegit a la cele-
bració el seguici festiu de Man-
resa, la ciutat convidada. A més,
durant la festa també s’ha pre-
sentat la colla Ball de Bastons de
Barcelona, una formació creada

amb membres de les colles bas-
toneres de la ciutat perquè Bar-
celona pugui estar representada
en un sol conjunt bastoner en
ocasions especials. Una altra no-
vetat és la reproducció de la ban-
dera de Santa Eulàlia que l’asso-
ciació de recreació històrica La
Coronela de Barcelona ha con-
feccionat i que ha ofert a la ciutat. 

I, com sempre, a tot plegat s’hi
han afegit els actes que marca el
protocol festiu de la ciutat, com el
Ball de l’Àliga, la col·locació del
penó, la passejada de les Laies, la
jornada castellera o el correfoc,
entre altres.

LA FESTA DE LA LLUM
Però més enllà dels actes tradi-
cionals i de cultura popular, un
dels vessants més destacats de la
festa és el festival Llum BCN, que
enguany celebra la seva quarta

edició i que coincideix amb la de-
claració del 2015 com a any In-
ternacional de la Llum per part de
Nacions Unides. Per aquest mo-
tiu, l’Ajuntament i l’Institut de
Ciències Fotòniques van preparar
un acte per al passat 6 de febrer
que marca el punt de partida
d’un any ple d’activitats relacio-
nades amb la llum. 

L’arquitecta Benedetta Ta-
gliabue va fer un pregó a les set de
la tarda al Saló de Cròniques de
l’Ajuntament i, a continuació, la
Colla Jove de Barcelona va oferir
una actuació amb castellers llu-
minosos a la plaça de Sant Jaume.
Amb aquest esdeveniment es vo-
lia fer visible la importància de la
fotònica en una ciutat que con-
centra gran part de l’excel·lència
en recerca i innovació del país.

Per altra banda, els vespres
del passat cap de setmana es van

poder veure una vintena d’ins-
tal·lacions lumíniques al cor de
Ciutat Vella creades per alumnes
i escoles de disseny, il·luminació,
arquitectura o interiorisme de
Barcelona, amb la col·laboració de
l’Institut de Ciències Fotòniques
i l’Associació Professional de Dis-
senyadors d’Il·luminació, entre al-
tres entitats i artistes.

Per poder-les visitar es pro-
posaven tres itineraris diferents:
Mar, Catedral i Rambla. Cada un
d’aquests recorreguts estava sen-
yalitzat amb llums de diferents co-
lors i guiava els visitants per tots
els patis il·luminats. A més, pa-
ral·lelament als recorreguts pels
patis dels edificis, Llum BCN tam-
bé proposava instal·lacions artís-
tiques a diferents places.

Tanmateix, i com en edicions
anteriors, les projeccions a les fa-
çanes també han tornat a ser

protagonistes durant les nits de
festa. Així, la façana de l’Ajunta-
ment, per exemple, ha projectat
Barcekholm, el mapping que es
va poder veure durant la Mercè
de l’any passat, i Trets de llum,
cinc càpsules audiovisuals crea-
des per alumnes d’Elisava.

PREMIS CIUTAT DE BARCELONA
En el marc de les festes, ahir 10
de febrer també es van lliurar els
Premis Ciutat de Barcelona, que
distingeixen anualment la crea-
ció, la investigació i la producció
de qualitat realitzada a la ciutat
per creadors i col·lectius o per ins-
titucions i organitzacions barce-
lonines que les promouen.

Entre els premiats d’aquest
any destaquen la coreògrafa Sol
Picó, el compositor Albert Gui-
novart, l’artista Jaume Plensa i el
documental Ciutat morta. 

Santa Eulàlia fa bategar la ciutat
» Fins demà Barcelona celebra la tradicional Festa Major d’Hivern en honor a la seva copatrona

» La celebració suma tradició, cultura popular i noves formes d’expressió a través de la llum

Redacció
BARCELONA

La cultura popular és la protagonista de la festa. Foto: Ajuntament
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Ciutat

Un pas més en la lluita contra l’a-
tur. L’Ajuntament ha anunciat re-
centment que les oficines d’a-
tenció al ciutadà (OAC) dels dis-
trictes amb una taxa d’atur més
elevada tindran un servei d’in-
formació i assessorament en ma-
tèria d’ocupació que començarà
a funcionar a principis de març.

Fins ara aquests serveis es
vehiculaven a través dels deu
punts d’atenció i els equipaments
de Barcelona Activa. Amb la in-
clusió d’un punt d’atenció a les
OAC, el consistori vol promocio-
nar els recursos i l’oferta de pro-
grames destinats a donar orien-
tació professional a les persones
que no hi accedeixen. El servei es
desplegarà a Sants-Montjuïc, Ciu-
tat Vella, Horta-Guinardó, Nou
Barris, Sant Martí i Sant Andreu. 

La tinent d’alcalde d’Econo-
mia, Empresa i Ocupació, Sònia

Recasens, ha explicat que, des de
l’inici del mandat, “el govern ha
tingut com a prioritat la lluita con-
tra l’atur, i per això aquesta ini-
ciativa pretén que els serveis de
Barcelona Activa tinguin més vo-
cació de proximitat per tal que la

gent que busca feina augmenti les
possibilitats de trobar-ne”.  Re-
casens ha afegit que el consistori
busca acostar-se al ciutadà “per
donar a conèixer tots els recursos
sobre ocupació i de formació que
tenim”.

En aquest sentit, un dels rep-
tes del govern municipal és arri-

bar a les persones aturades més
grans de 45 anys amb poca for-
mació, que és el perfil majorita-
ri de la població aturada de la ciu-
tat i que, en canvi, acudeix menys
a Barcelona Activa.

ATENCIÓ PERSONALITZADA
El programa també contempla
derivar la persona cap als serveis
de Barcelona Activa que s’ajus-
tin millor a les necessitats i les
demandes de cadascú. Per co-
nèixer els detalls personals que
han de permetre completar l’as-
sessorament de forma eficaç,
aquest inclourà una atenció per-
sonalitzada a cada usuari, el
qual no haurà de demanar cap
cita prèvia. 

A cada OAC hi haurà un as-
sessor que atendrà les deman-
des dels ciutadans i identifica-
rà les seves necessitats per tal de
proposar-los els recursos
adients a la seva situació. L’ho-
rari serà de dilluns a divendres
de 8:30 a 14:30 hores en tots els
punts d’atenció.

Noves oportunitats 
» Les oficines d’atenció al ciutadà (OAC) dels districtes amb més atur oferiran assessorament laboral

» Un dels reptes de l’Ajuntament és aconseguir arribar als aturats de més de 45 anys amb poca formació

Redacció
BARCELONA

Un tècnic
identificarà les 
necessitats dels 

aturats que demanin
assessorament

Les oficines d’atenció ciutadana seran a partir del març un nou punt d’assessorament per buscar feina. Fotos: Arxiu i Google Maps

Barcelona Activa | Impuls al creixement econòmic i a l’ocupació
L’Ajuntament impulsa també Barcelona Activa, programa que desenvolupa el creixement econòmic de la

ciutat i el seu àmbit d'influència. La seva missió consisteix a ser l'organització de referència al servei 
de les polítiques de suport a l'empresa, a la creació d'ocupació i a la projecció internacional de Barcelona

com un entorn excel·lent per generar activitat econòmica i fomentar el progrés social.  

OCUPACIÓ4A Sants-Montjuïc,
l’Oficina d’Atenció Ciutadana
(OAC), que ara passa a oferir
també el servei d’assessora-
ment laboral detallat en aquest
reportatge, està situada a la
seu del Districte, al carrer de la
Creu Coberta, 104.

L’horari d’obertura al públic
de l’OAC és de dos quarts de nou

del matí a dos quarts de tres de
la tarda cada dia de la setmana
tret dels dijous, que el servei d’a-
tenció s’allarga fins a les vuit del
vespre.

Segons les dades del Depar-
tament d’Estadística de l’Ajun-
tament, més de 12.200 veïns
del districte estaven a l’atur el
passat mes de novembre.

A Sants, a la seu del Districte
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Josep Ramon Ruiz, vocal responsable de comunicació de la Unió Esportiva de Sants

“L’acord amb Sants Establiments Units serveix 
per fer barri, cosa que és un dels lemes del club”

La UE Sants ha signat un conveni de col·laboració amb Sants Establiments
Units. Com valora aquesta nova societat?
N’estem molt orgullosos. L’objectiu d’aquesta societat coincideix amb un dels le-
mes del club, “Fer barri”. I per poder fer barri cal ser-hi present, estar amb els teus
i treballar plegat per assolir les fites comunes. I ho volem aconseguir amb aquest
pacte. Sants Establiments Units és el principal vincle amb aquest model de co-
merç, amb el que ens sentim més còmodes i que ens és més pròxim.

En què consisteix aquest acord?
Bàsicament és un acord institucional que beneficia totes dues parts. Amb això,
la UE Sants referma el seu compromís com a entitat de proximitat, associant-se
a l’entitat que més vetlla per aquest model.

Quins beneficis obtindran els socis de l’entitat?
Això dependrà individualment de cada comerç. Pensi que l’entitat actualment
compta amb uns 500 socis, als quals cal afegir els esportistes (l’entitat té 36
equips en la present temporada 2014-2015, comptant sèniors, futbol femení i fut-
bol sala), el personal tècnic i la junta directiva, aproximadament unes 5.000 per-
sones.

Una xifra molt significativa...
És el principal actiu del club. A més, a finals de 2013 vam inaugurar la web i en
aquest temps hi ha hagut més d’un milió de visites. L’entitat genera moviment a

Internet i això ha de repercutir positivament juntament amb el nou acord al qual
hem arribat.

Certament, amb el nou conveni es fa un pas més en la interrelació entre les
entitats i el comerç de Sants, un tret que sempre ha anat molt lligat a la his-
tòria del barri...
Exacte. Ja des de principi de la temporada hem volgut associar-nos amb nego-
cis i entitats del barri, el que lliga amb l’essència del club. L’entitat celebrarà ben
aviat el seu centenari (l’any 2022) i sempre hem volgut anar de la mà dels co-
merços locals, fet que hem consolidat definitivament amb el conveni.

Amb el nou acord, la UE Sants sortirà encara més al carrer...
I tant! El 18 d’abril, durant la Festa del Comerç del barri, posarem un estand davant
la seu social del club (al carrer Riego) i tenim pensat muntar un petit camp de fut-
bol on es faran partits entre un equip de nens vestits amb la samarreta del club i
uns altres que portaran la samarreta amb la imatge de Sants Establiments Units.

Hi ha previst algun acte per fer públic aquest nou acord?
De moment no hi ha res pensat, però tinc algunes idees en ment. Per exemple,
tornant a la Festa del Comerç, m’agradaria que la gent de Sants Establiments Units
es passés per la parada que muntarem, per tal que aquest acord es fes públic. Així
mateix, les bosses amb els obsequis podrien portar el logotip de Sants Establi-
ments Units. 

Sants Bulevard
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Si a totes les botigues del carrer de Sants hi aixequéssim un sol edifici,
aquest seria tan gran que no hi cabria a la plaça de Catalunya

Després d’uns anys en una nova ubicació, el Mercat de Sants va tornar al
seu lloc el mes de maig. Com ha anat aquest retorn a casa?
Estem molt contents. Tot va millor, es treballa més a gust. Des d’aleshores hem vist
que comencen a venir més clients, però encara es pot millorar. Els mercats vivim
la situació econòmica del país, i quan la situació econòmica de la nostra clientela
millori ho notarem. A més ara el Mercat compta amb un gran aparcament que fa-
cilita l’arribada de més clients i d’alguns que havien deixat de venir.

El Mercat de Sants és una institució centenària. Com es pot apropar encara
més al barri?
És el gran repte que hem d’afrontar. Els mercats formem part de la història del ba-
rri, però hem de treballar el present i el futur. Per això, el Mercat de Sants està pre-
sent cada cop que hi ha un acte de comerç al carrer. Vam ser a la Castanyada, on
vam fer obsequis a la canalla, i el 13 i 14 de febrer organitzarem també un Car-
nestoltes infantil. 

S’estan acostant molt als més joves...
Així és, volem que les noves generacions vinguin al Mercat. Estem notant certs can-

vis en els compradors. Observem que el perfil de gent que ens visita entre setmana
es correspon a la clientela més tradicional dels mercats, però a partir dels dijous a
la tarda, de cara al cap de setmana, comença a venir gent més jove, que també
busca la màxima qualitat. 

Com s’adapta el Mercat al present?
Som conscients de la realitat en la qual vivim, un punt frenètica. A moltes parades
hi ha serveis com àpats preparats, per satisfer les necessitats d’un major nombre
de persones. També hem evolucionat la manera d’elaborar i de conservar les ma-
tèries primeres i els productes, ja que la tecnologia ens ho permet, però mantenim
i mantindrem la que ha de ser la principal senya d’identitat dels mercats: oferir sem-
pre productes amb la màxima qualitat.

Quin ha de ser el futur del Mercat de Sants?
Sempre hem d’anar de la mà de la societat, no ens podem adormir. No podem con-
formar-nos només amb què la gent ens conegui, sinó que hem d’anar a buscar-
los i fidelitzar-los perquè continuïn venint. Per això, com deia abans, cal començar
a treballar per arribar als petits de la casa. Ells són els clients de l’endemà.

President de l’Associació de Comerciants del Mercat de Sants i propietari de la Cansaladeria Galinsoga
Eleuterio Galinsoga:  “Volem que les noves generacions vinguin al Mercat”

Les botigues amb història: 1913
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Les botigues més interesSANTS

Nou associat

Perruqueria Yolanda 

SANISANS
Des de 1957

Especialitzats en projectes de
cuina, bany i llar en general. 

C/Sants 223, Baixos 

Telf. 93 339 54 44

JOSA ÒPTICS
Des de 1934

Al servei dels que necessiten 
solucions òptiques o auditives.

C/Sants 11-13 

Telf. 93 422 59 00

TECNISORT
Des de 1958

Botiga especialitzada en 
ortopèdia tècnica i podologia.

C/Sants 174 

Telf. 93 339 59 97

FARMÀCIA PRAT
Des de 1920

Ofereix serveis com dermofarmàcia, 
dietètica o control de la pressió.

C/Sants 151 

Telf. 93 339 51 09

Sants Bulevard
SANTS ESTABLIMENTS UNITS 

Sants Establiments Units, al carrer de Sants,
l’eix comercial a cel obert més llarg de Barcelona

Des del passat mes d’octubre, la Pe-
rruqueria Yolanda forma part de la fa-
mília de Sants Establiments Units. 

Aquesta professional de la imatge
va obrir les seves portes fa 12 anys al
local 5 del carrer Sugranyes 78, a la
plaça de l’Olivereta, i s’ha convertit en
un lloc de referència per a la cura del
cabell i de la imatge personal. Hi ha
lloc per a tothom a la perruqueria, des
dels més petits de la casa fins a les veï-
nes que porten tota la vida al barri.

La Yolanda expressa la seva satis-
facció per formar part de Sants Esta-
bliments Units i està amb moltes ga-
nes de participar en els actes que

l’associació organitza. “Ja estem fent
preparatius per a la fira que es farà el
dia 21 de març a la plaça de Sants” as-
segura. Aquest, però, no és el primer
gran esdeveniment pel qual ha treba-
llat especialment.  “Per Sant Valentí ve-
nir a la perruqueria a pentinar-se cos-
tarà 5 euros” afegeix.

Els dies laborables hi ha promo-
cions, com tenyir i tallar per 28 euros
(els dilluns) o tallar i pentinar per 19
euros (els dimarts). L’horari de la pe-
rruqueria és de 10 del matí a 8 del ves-
pre de dilluns de divendres i de 10 del
matí a 2 del migdia els dissabtes. Cal
demanar hora trucant al 93 422 37 72.



| 8 11 febrer 2015líniasants.cat

Carrerons estrets, façanes carregades d’història que mantenen la seva essència, an-
tigues fàbriques que segueixen presents amb nous usos i una multitud que reco-
rre tots i cada un dels seus racons. Així és el barri de Sants, un antic poble indus-
trial que ha evolucionat i s’ha convertit en una part important de Barcelona, però
que manté els seus trets d’identitat històrics.

Els santsencs són com una gran família. Quan es passeja pels carrers se segueix
observant que la gent es coneix, se saluda i s’atura per a conversar. Així és el caràcter
del barri, que desprèn calor i integritat. Sants està despert dia i nit, es respira caliu
als bancs de la Plaça de Sants, sempre ocupats, les rialles juvenils i els jocs al Parc
de l’Espanya Industrial i la gent caminant amunt i avall pel carrer de Sants, passe-
jant i comprant.

Per trobar l’origen de la vida associativa del carrer de Sants cal remuntar-se fins
a principis del segle XX. A més, el barri està format per una comunitat en contínua

evolució, on familiars i amics s’ajuden mútuament per assolir una millor qualitat de
vida. El Centre Social de Sants, l’associació de veïns i veïnes del barri, fa més de 40
anys que treballa com a eix vertebrador, sent la veu de Sants i lluitant per aconse-
guir un barri millor. En aquest sentit, el coordinador del centre, Jordi Falcó, explica
que “com a associació de veïns seguim una línia reivindicativa de millores urba-
nístiques del barri”.

Aquesta voluntat d’ajuda a l’altri es veu accentuat i reflectit envers els nouvin-
guts que arriben a Sants, especialment els col·lectius d’immigrants. En l’actualitat
s’estima que aquest col·lectiu constitueix un 18% de la població de Sants, i aquesta
xifra augmentarà amb el pas dels anys. Falcó explica que el Centre Social està vin-
culat a entitats com Alma Peruana, un grup folklòric procedent del país andí, l’As-
sociació de Ghanesos de Catalunya i una associació cultural d’uruguaians. Aques-
tes agrupacions ajuden a la integració d’aquests nous residents a Sants.

Sants, un barri en transformació contínua
per Merced Muñoz Rivas

Sants Bulevard
SANTS ESTABLIMENTS UNITS 
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Collboni: “Trias deixa una
Barcelona sense rumb, 

més desigual i més cara”
>  Les polítiques de dretes disparen les desigualtats 

socials i econòmiques entre barris

>  Trias prioritza la connexió de Barcelona amb altres municipis per davant 
de la connexió entre els barris de la ciutat”

“Li vàrem deixar un Ajunta-
ment solvent i una ciutat en
marxa, i en 4 anys ens deixa
una ciutat més cara, més
 desigual, més subordinada,
més privatitzada i amb menys
oportunitats”.Amb contundèn-
cia i forta càrrega crítica, l’alcald-
able socialista a Barcelona,
Jaume Collboni, ha respost al
balanç de mandat municipal
presentat per l’Ajuntament. 

Durant aquests quatre anys
el nombre d’aturats de llarga
durada s’ha incrementat en
més del 24%, l’atur juvenil està
al 43,6% i hi ha més de 42.700
infants que viuen amb rendes
inferiors al llindar de la po-
bresa.  Per a Collboni, aque-
stes són les dades que porten
la ciutat a tenir un alt índex de
desigualtat entre els barris:
“per primer cop, i amb Trias
d’alcalde, l’Ajuntament no
ha sabut o no ha volgut
posar el creixement al servei

de la cohesió social i la
igualtat”, i ha criticat el “  no-
 model” de ciutat imposat per
CiU: “Trias no construeix,
viu de la inèrcia d’una ciutat
que funciona per la solvèn-
cia de l’Ajuntament i dels
 treballadors municipals. Es
limita a seguir el que li
dicten des dels lobbys de
poder i des de l’altra banda
de la Plaça Sant Jaume”.

DESAFECCIÓ vEïnAL 
Les queixes dels veïns per
 l’allau turístic a la Barceloneta,
Ciutat Vella o Sagrada Família,
la pèrdua d’autoritat democràtica
de l’alcalde durant els fets de
Can Vies o les privatitzacions
de l’espai públic han estat el
cavall de batalla d’aquest
mandat. Davant el triomfal-
isme i treure pit per la smartc-
ity de Trias, la realitat contrasta
amb la desafecció veïnal. “És
curiós que en una de les ciu-

tats que més hotels de luxe
tindrà, no hi ha polítiques
d’habitatge, no hi ha metro a
tots els barris, no hi ha es-
coles bressol. Els veïns i
veïnes de Nou Barris o els
de la Marina han pagat el
peatge de l’alcalde de les
persones riques”, assegura
Collboni. “No ha resolt cap
problema, els ha posposat i
se’ls trobarà el proper
 govern de la ciutat”. 

L’alcaldable socialista con-
fia que aquests quatre anys
siguin només un parèntesi en
la història de la ciutat:“Hem de
demostrar que Barcelona
pot ser la ciutat que torni a
fer que la gent no se’n senti
exclosa, que s’hi senti iden-
tificada i orgullosa”, i ha
volgut remarcar que “estic
orgullós de  Barcelona mal-
grat el que ha fet Trias. Són
30 anys de govern de pro-
grés”.

L’alcaldable socialista per Bar-
celona, Jaume Collboni, critica
la passivitat de Xavier Trias a
l’hora de defensar l’arribada del
metro als barris de la ciutat que
més ho necessiten. “És una
bona notícia que el metro arribi
a l’Aeroport però la prioritat és
que els veïns i veïnes del barri
de la Marina, a la Zona Franca,
tinguin garantit el seu dret a la

mobilitat. Trias ha posat per da-
vant la connexió amb altres ciu-
tats metropolitanes que la unió
entre els barris de Barcelona”.
Collboni recorda que els i les
socialistes a l’Ajuntament de
Barcelona i al Parlament de
Catalunya han demanat reite-
radament que el ramal de la
línia 10 a la Zona Franca, que
connectaria el barri de la Ma-

rina amb el centre de la ciutat,
entri en funcionament al mateix
temps que el tram de la Línia 9
a l’Aeroport, és a dir, al primer
trimestre de 2016. L’alcaldable
socialista creu que “ni l’Ajunta-
ment de Barcelona ni la conse-
lleria de Territori tenen interès a
destinar esforços per enllestir el
tram de la Zona Franca. Per a
nosaltres és una prioritat”. 

La Síndica de Greuges, M. As-
sumpció Vilà, ha mostrat el seu
suport al Pla de Transports i el
Pla de Rescat Social que ha
presentat l’alcaldable socialista
per Barcelona, Jaume Coll-
boni. 

Collboni va demanar a la
Síndica que formés part de la
Comissió de Seguiment en
dos dels aspectes més so-
cials: la renda infantil garan-
tida i la targeta rosa. Per a
Jaume Collboni, “l’aplicació
d’aquestes mesures, en es-
pecial la de la targeta rosa o
la de la renda infantil, re-
quereixen un temps i per
això volem que els benefi-

ciaris, com els 50.000 més
de la targeta rosa, tinguin
tota la informació al seu
abast a les Oficines d’Aten-
ció als Ciutadans”. 

El Pla de Rescat, amb
un pressupost de 20 milions
d’euros, posa un especial
èmfasi en la pobresa infantil,
amb la creació d’un Fons per
a una Renda Infantil Garan-
tida que donarà una cobertura
de 100 euros mensuals a
7.500 nens i nenes de la ciutat
que viuen per sota del llindar
de la pobresa. La formació
per l’ocupació i la pobresa en-
ergètica són les dues altres
branques del pla. 

Jaume Collboni ha respost el balanç de mandat municipal presentat per l’Ajuntament. Foto: PSC

La Síndica de Greuges dóna
suport al Pla de Rescat Social 

dels socialistes

“El barri de la Marina necessita l’arribada del metro”
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

En què es basa la política? Es pot
contestar: En la confiança. Quina
confiança podem tenir els cata-
lans amb els partits i els governs
d’Espanya? Cap ni una, ni amb
els de dretes ni els d’esquerres,
tots ens han enganyat i han fet
falses promeses. 

Amb els partits i polítics cata-
lans més o menys ens passa el
mateix, no diguem ara amb el
darrer escàndol de Jordi Pujol i
família i altres que encara estan
sota la catifa esperant que a les
clavegueres de l’Estat els convin-
gui treure’ls a la llum. Ja és hora
que ens deixin de tractar com a
nens petits que amb una piruleta
repartida en campanya d’elec-
cions ja ens tenen contents o com
babaus que ens ho empassem tot
i no tenim memòria per retreu-
re’ls-hi més tard la manca d’a-
compliment del seu programa
polític. Hem quedat ben dece-
buts de moltes coses, però això
no implica abandonar la nostra
decidida voluntat de superar els
entrebancs i dificultats que te-
nim ara –i tindrem en el futur– a
l’hora de negociar amb Espanya,
els actius i passius que pertoquen
a cadascun dels estats, una ve-
gada separats. 

Per a més embolic, Mas no
confia en Junqueras i Junqueras
desconfia d’en Mas. La confiança
en una Catalunya millor, neta de
la porqueria adherida a la pell de
l’antic sistema, és un dels trets
fonamentals en els quals es re-
colza la ciutadania que espera
amb il·lusió obtenir la indepen-
dència. Tenim una societat co-
hesionada, solidària, gent prepa-
rada, honrada i qualificada. En
qui hem de confiar? En nosaltres
mateixos. Ànim!

4En qui confiar?
per Jordi Lleal

#Vencerem#EnRiscDExpulsió #ArribaLaNeu

4Supremacisme lingüístic
per Joan Granollacs

Deu ser coincidència, o no, però
des de la destitució d'Andoni Zu-
bizarreta, ‘Zubi’, com a director
tècnic (DT), les aigües a Can Bar-
ça s’han calmat, i de quina ma-
nera. Aquest fet, afegit a l’a-
nunci de convocatòria d’elec-
cions, ha servit per apaivagar els
ànims de la massa social i, de re-
truc sembla que han ajudat l’e-
quip a trobar una bona línia de
joc. En un club com aquest, que
quan no té problemes se’ls crea
des de dins, tot adquireix una di-
mensió descomunal. I especial-
ment pel que fa a figures insti-
tucionals: avui estàs a dalt de tot
i en qüestió de dies ets el centre
de totes les crítiques.

Val a dir que amb Zubizar-
reta, ja des de la seva època de ju-
gador, el barcelonisme sempre
ha tingut poca paciència en ge-
neral. Amb aquestes creden-
cials, òbviament se l’ha mirat
sempre amb lupa i no se li ha
deixat passar ni una. Encara
que ell no hagués estat respon-
sable directe d’algun dels fitxat-
ges nefastos dels darrers anys,
com a DT ha hagut d’entomar
sempre la desaprovació de l’afi-
ció quan alguna contractació
no ha funcionat. Això li ha ser-
vit també a la directiva de pa-

raigües, almenys durant un
temps. La situació, però, es va
convertir en insostenible després
de la derrota a Anoeta de fa unes
setmanes, i Bartomeu va pren-
dre dues decisions dràstiques
(acomiadament de Zubi i con-
vocatòria d’eleccions) però que
aparentment estan revertint po-
sitivament en l’equip. I sens
dubte, un dels aspectes més po-
sitius d’aquesta recent bona
marxa esportiva el trobem en la
porteria. No era gens fàcil trobar
un substitut de Valdés, i si més
no sembla que el seu passat
com a porter ha fet que Zubi
n’hagi sabut trobar no un sinó
dos de gran vàlua. Tant Bravo,
actualment el porter menys go-
lejat de la Lliga, com Ter Stegen,
s’estan repartint els minuts i
donen una enorme seguretat
sota pals. 

A Zubi se li ha discutit ga-
irebé tot, però és just reconèixer
aquesta última herència que
ens deixa. El que és força signi-
ficatiu és que la seva absència,
més enllà d’afectar el club, està
resultant balsàmica. Sense un
blanc com ell, la crítica esporti-
va no troba arguments en
aquests moments i paral·lela-
ment l’equip comença a rutllar.

per Sergi Villena

4Ningú no troba a faltar el Zubi

Com en gairebé tot, l’espanyo-
lisme fa trampa. En la qüestió
lingüística, carreguen contra el
sistema d’immersió –com tot-
hom sap, més teòric que real al
nostre país– sota la bandera de
la llibertat: els pares tenen dret
a escollir la llengua de l’educa-
ció dels seus fills; naturalment,
en el cas que siguin espanyols i
de llengua castellana, perquè si
són estrangers o parlants d’altres
llengües, de l’aragonès al gallec,
aleshores, res de res. 

Per això sobten articles cu-
rulls de supremacisme lingüís-
tic com el de Francisco M. Toro
a un dels mitjans digitals del de-
pendentisme català: manifesta
la seva total incomprensió –en
un to que heu de llegir, perquè
és difícil de definir sense fer-ho–
pel fet que pares de llengua ma-
terna castellana tallin el cordó
lingüístic que els uneix als seus
avantpassats i passin a parlar en
català als seus fills. Dantesc.
Quin horror. Però no quedàvem
que cadascú feia en aquesta
matèria, exactament el que li
sortia de l’arc de triomf? Ah, que
l’argument només val si és per

fer bullir l’olla d’una suposada
persecució del castellà...

Com resulta que el cas que el
senyor Toro “denuncia” és ex-
actament el meu, el de casa nos-
tra, he decidit esplaiar-me un xic.
Sí. Resulta que la seva mare i un
servidor som de llengua mater-
na castellana i en canvi parlem
als nostres fills en català. Terri-
ble, sí. Passa que ens vam so-
cialitzar a la universitat en cata-
là, ens vam conèixer i enamorar
després en aquesta llengua i és
també la que emprem habitual-
ment a la feina. Algun problema?
Passa que repetim amb els nos-
tres fills el mateix esquema que
els nostres avantpassats van fer
en sentit contrari: els d’un cos-
tat passaren del català al caste-
llà perquè als anys quaranta així
ho exigia l’adhesió al règim fran-
quista; els de l’altre, de l’arago-
nès al castellà perquè la seva be-
lla i vella llengua pirinenca no feia
fi. Senyor Toro, no en tenim
cap dubte, el nostre canvi lingü-
ístic és el més digne del que
han fet els nostres en unes quan-
tes generacions per un motiu:
l’hem fet sense avergonyir-nos.

@SERCatalunya: El jutge Santiago Vidal, a
punt de ser expulsat de la carrera judicial
per redactar una constitució catalana. Ho
ha d'aprovar el ple del CGPJ.

@vahomeva: Jo, com el pessebre, he tirat
farina per sobre el cotxe per fer veure que
estava nevat. Ara posaré paper d'alumini
davant de casa com un riu.

@AnnaClimentt: 4 de febrer, dia mundial
de les persones amb càncer. Per a totes elles,
lluitadores, per a totes les vides que ha llevat
del nostre voltant, seguim amb la lluita.
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@Jaumaulet: El conseller Santi Vila diu
que es troba més a prop de Junqueras que
de Duran. Deu ser que tots dos s'estan a
Catalunya. I Duran a Madrid.

@XavierGLuque: Criticar la gestió d’una
nevada a posteriori sembla més fàcil, que
ja és dir, que criticar l’alineació del Barça
després del partit.

@gerardotc: La encuesta del CIS que baja
al PSOE a tercer puesto se hizo antes de lo
de la cadena perpetua. No pasa nada. Hasta
el sexto puesto es UEFA.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

En la qüestió de les infidelitats i les tra-
ïcions es poden donar moltes situacions
diferents. Només parlaré d’unes quantes
d’elles. Una persona pot ser enganyada
i temporalment no saber-ho. Quan no ho
sap, té un comportament, però quan co-
neix l’existència de la traïció, el seu com-
portament pot fer un gir de 180º. Un se-
gon cas seria el d’una persona a la qual
se li està cometent una infidelitat i ella no
té cap sospita i viu feliç. La persona que
es burla d’ella dissimula molt bé i la per-
sona traïda viu tota la vida enganyada. El
tercer cas que tractaré és el d’una perso-
na que viu enganyada i ho sap, però com
que li convé viure enganyada perquè hi
té molts guanys econòmics, socials o del
tipus que siguin, prefereix viure en la in-
dignitat i mantenir la seva conveniència.
El darrer cas que tractaré és el d’aquell
que és traït, que és enganyat i quan se n’a-
dona i vol arreglar la situació, és a dir, dei-
xar de tenir una relació amb una perso-
na que t’ha perdut el respecte i que no t’es-
tima, no pot fer-ho, li ho impedeixen i el
fan viure en una situació d’amo i esclau,
ja que és com si estigués condemnat a viu-
re d’aquella manera.

Ara cadascú podrà fer l’anàlisi i co-
nèixer en quin tipus d’infidelitat viuen
moltes persones respecte dels seus orí-
gens, la seva identitat, la seva pertinen-
ça, la seva terra, la seva llengua… En el
meu cas, durant els meus estudis se’m va
amagar tot. No sabia que qui m’ense-
nyava, per diferents motius i en segons
quins aspectes m’era infidel, també per-
què el poder dictatorial existent l’obligava
a ser-ho. Em feia aprendre tot el que pas-
sava lluny i no m’ensenyava res d’aquí,
de qui era, de quina era la meva llengua,
de per què no servia per a aprendre, ni
quina era la meva terra, les meves mun-
tanyes, els meus torrents; en canvi em
mostraven els llunyans, fins que un dia
vaig descobrir aquesta infidelitat, i vaig
decidir fer un gir de 180º a la meva vida. 

Llavors em demano a veure què pas-
sa amb els governants d’aquí i de Madrid
que ens volen continuar enganyant, per
què hi ha tanta gent que continua rela-
cionant-se amb aquests infidels. No vo-
len saber quina és la realitat –la veritat és
massa forta– i moriran sense haver-ho
descobert? Coneixen la realitat, però els
convé fer com si no la coneguessin? Hi te-

nen guanys socials, econòmics i polítics?
Se’n foten de la corrupció? Són corrup-
tes? És ben segur que n’hi ha molts que
coneixen la realitat i la volen amagar, o
perquè no els convé o perquè estan em-
pegueïts de demostrar que la coneixen.

La demostració més palpable és la
d’una persona que va estar afiliada molts
anys al PP i que va arribar el més alt pos-
sible, aquí, a les Illes Balears, a president
del Govern. I avui, el 2015, manifesta això
a un número especial de La Humanitat
que publica Esquerra Republicana de
Mallorca. L’expresident del Govern i
exafiliat del PP, Cristòfol Soler, creu
que és impossible que les Illes puguin en-
caixar dins Espanya i ho explica així: “L’a-
ny 1996 vaig demanar a José María Az-
nar per què prenia en consideració la mi-
llora de l’Estatut d’Autonomia d’Aragó i
no feia el mateix amb el de Balears. Ell
em va respondre que perquè a Aragó go-
vernaven amb el PAR. Aquí va ser quan
vaig descobrir com funcionava Espanya,
i ara ja estic en una altra fase. Aquest sis-
tema autonòmic que tenim el veig tru-
cat i no li veig més possibilitats.

Allò que hem aportat els Països Ca-
talans a la caixa espanyola des del res-
tabliment de la democràcia és gairebé
equivalent als recursos que ha rebut de
la Unió Europea des que en forma part.
Ens veuen com unes illes allà enmig, cre-
uen que aquí som tots rics i no compre-
nen la nostra realitat. A més, ja és una
cosa de la mateixa concepció de l’Estat.
Espanya és Castella elevada al seu ideal.
Nosaltres i la Corona d’Aragó som ter-
ritori conquerit.

Ells ho tenen claríssim. Tant, que el
Senat mai no s’ha reformat per evitar
que, si es dóna el pes a cada territori d’a-
cord amb la seva població, puguin que-
dar trastocats els equilibris entre Caste-
lla i la “perifèria”. Aquest argument l’he
sentit dins executives estatals. Amb l’es-
tructura actual que tenim de l’Estat,
heretada dels Decrets de Nova Planta, no
tenim cap possibilitat de decidir res. 

Una explicació magistral d’una per-
sona que ha viscut el pensament dels cap-
pares del PP i que no està disposat a con-
tinuar fotut i pagant el beure de mane-
ra voluntària. Quan això ho descobrei-
xin els seus votants, el panorama polític
canviarà de cap a peus.

4Cornuts i pagar el beure?
per Joan Lladonet

L’arribada de la Línia 9 de metro  i el ra-
mal de la Línia 10 als barris de La Ma-
rina i a la Zona Franca hauria de conti-
nuar sent prioritària per donar servei a
veïns/es, treballadors/es i empreses.
Se segueix  sense tenir un calendari clar
i real de quan arribarà el metro als bar-
ris de La Marina, encara que sí se sap que
arribarà a l’aeroport el primer trimestre
del 2016. 

No té cap sentit que el metro arribi
a l’aeroport  per portar turistes i no pas
als barris de La Marina. No és de cap ma-
nera admissible que el metro no arribi
als veïns, ja que aquesta ha de ser sem-
pre la prioritat i més quan per accedir a
l’aeroport hi ha altres alternatives, cosa
que no passa amb els veïns de La Mari-
na i treballadors de la Zona Franca

Fa uns mesos es va constituir la
Taula de Mobilitat de La Marina i es va
proposar per part dels veïns que es po-
sessin en funcionament almenys dues o
tres estacions del ramal de la Línia 10,
coincidint amb l’arribada de Línia 9 a
l’aeroport.  Això permetria donar un mí-
nim servei als veïns de La Marina i així
reduir l’impacte de la no posada en fun-
cionament de totes les estacions fins més
tard. Aquesta posada en marxa de dues
o tres estacions ha de coincidir en el
temps amb l’arribada de la Línia 9 a l’ae-
roport, qualsevol altre calendari és del
tot inacceptable també per a nosaltres.
El temps va passant i de moment no hi

ha cap notícia ni per part de l’Ajunta-
ment ni de la Generalitat sobre el fet que
aquesta proposta es concreti 

Les notícies referents al servei d’au-
tobús no són gaire millors. El novembre
es van anunciar unes millores que bà-
sicament eren la reposició a algunes lí-
nies dels vehicles, que havien estat trets
amb anterioritat. El problema continua
sent el de les freqüències que caldria res-
tablir a algunes línies, tant els dies fei-
ners, dissabtes com els festius i que no
són les promeses un cop va entrant en
funcionament la nova xarxa ortogonal,
i el recorregut d’alguna d’aquestes. Ca-
len millores al servei de la Línia 13, de
la H16 i recuperar el 125 els diumenges
i festius, entre d’altres

Un altre tema que tampoc s’ha des-
encallat és el referent  al tancament pro-
visional de les estructures sense finalit-
zar de les estacions.  En el Consell ple-
nari de maig de 2013 el nostre grup ja va
presentar un prec que va ser acceptat, en
el qual es demanava la retirada de la ca-
seta informativa de la Plaça La Marina
i que mentre no arribés el metro es ta-
pessin d’una altra manera els forats
corresponents a escales i/o estructures
d’ascensors que es troben amb un tan-
cament provisional, així com alliberar les
zones tancades de les obres.

La realitat és que ara com ara l’únic
que s’ha fet és la retirada de la caseta in-
formativa de la Plaça la Marina.

4El metro ha d’arribar a la Marina
per José Antonio Calleja (PPC Sants-Montjuïc)
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El jutge Ricardo Yáñez, del jut-
jat número 28 de la ciutat, va
condemnar la setmana passada
a penes de presó d’entre vuit me-
sos i tres anys i nou mesos qua-
tre dels detinguts pels aldarulls
de Can Vies del maig de l’any
passat.

La pena més dura va ser per
a Quim N., condemnat a quasi
quatre anys de presó després
que el jutge el considerés cul-
pable d’atemptar contra un
agent de l’autoritat per haver
llançat una ampolla a un antia-
valots dels Mossos d’Esquadra i
haver-ho fet amb la cara tapada.
El jutge també va condemnar  a
un any de presó Sebastián V. i
Paula J. per atemptat contra
agent de l’autoritat, i a vuit me-
sos Arturo L. per resistència a

l’autoritat. El cinquè detingut
jutjat, Arturo S., va ser absolt.

“DESPROPORCIONADA”
La sentència ha estat qualifica-
da de “sorprenent” i “despro-
porcionada” des del col·lectiu de
Can Vies . En declaracions a Lí-
nia Sants, un dels membres del
col·lectiu, l’Oriol, afirma que “la
condemna només se sustenta en

la versió de la policia, que va ser
contradictòria”.

D’altra banda, el judici cele-
brat ahir finalment es va sus-
pendre després que les parts
acordessin una sentència de con-
formitat d’un any i mig de  pre-
só. La sentència implica que  l’a-
cusat, per a qui la fiscalia dema-
na quatre anys, no ingressarà a la
presó, ja que no té antecedents. 

El desallotjament de Can Vies ja ha arribat als jutjats. Foto: Línia Sants

Condemnes de presó en els
primers judicis per Can Vies

» El jutge imposa penes d’entre vuit mesos i tres anys i nou mesos
» El col·lectiu considera les sentències  “desproporcionades” 

Aleix Sarri presenta el seu
primer llibre al Centre Catòlic
POLÍTICA4L’assessor de l’euro-
diputat de CiU Ramon Tremosa
al Parlament Europeu, Aleix Sa-
rri, va presentar dijous passat al
Centre Catòlic de Sants el seu pri-
mer llibre, ‘La Unió Europea en
perill’, en el marc dels debats or-
ganitzats per l’ANC Sants-Mont-
juïc. Sarri va estar acompanyat pel
catedràtic d’economia de la Uni-
versitat de Barcelona, Germà Bel.

El jove santsenc, que al llibre
analitza el perill que per a l’euro
i la Unió Europea va suposar i su-

posa la crisi del deute grec i totes
les seves conseqüències, va ex-
posar durant la xerrada els motius
de l’actual crisi i va repassar el
greu problema d’endeutament
que pateix Grècia.

En declaracions a Línia Sants,
Sarri va explicar que “l'acte va ser
un èxit. Una gran vetllada euro-
peista i sobiranista que va servir
per reflexionar entre tots sobre
quina Europa volem, com hi pot
encaixar Catalunya i perquè avui
la crisi grega és més viva que mai”.

URBANISME4La Marina del
Prat Vermell ja té definit l’a-
vantprojecte del que serà el nou
Parc Central del barri. 

Durant la comissió de se-
guiment entre els veïns i el Dis-
tricte que es va celebrar fa uns
dies es va presentar aquesta
proposta d’urbanització  de la
zona verda central del barri,
que vol unir aquest nou espai
amb els carrers del Foc i el de
Motors per tal de crear una
nova superilla. La superfície

urbanitzada de la zona verda es-
tarà delimitada pels carrers Ar-
nes, Ferrat, Cal Cisó, Tortosa i
Pontils, i ocuparà uns 17.000
metres quadrats. Aquest nou
parc acollirà diferents espais
de lleure i descans, un petit
prat, un espai per poder celebrar
espectacles infantils, una placeta
central, un punt de trobada, un
jardí amb escales laterals i una
rampa, una zona amb vegetació.
La idea de l’Ajuntament és que
el parc sigui totalment sosteni-

ble i no necessiti cap aportació
externa d’aigua. 

En declaracions al portal
El3.cat, el secretari de l’Asso-
ciació de Veïns del barri d’E-
duard Aunós, Raül Galan, afir-
ma que el projecte “és un gran
repte, ja que posar una zona ver-
da al barri és molt positiu per als
joves i per a les persones grans”.
Segons Galan, els veïns “es po-
dran beneficiar del parc de mol-
tes maneres i tindran un espai
per estar tranquils”.

Albert Ribas
SANTS

Aleix Sarri, al mig, durant la presentació del llibre. Foto: El3.cat 

Un parc central per a la Marina

Política | La CUP perfila avui la seva candidatura municipal
La candidatura CUP-Capgirem Barcelona escollirà avui en una assemblea al Casal 

Independentista els candidats a formar part de la llista que ha de concórrer en les pròximes
eleccions municipals. D’una banda escolliran els candidats del districte (un home i una
dona) i, de l’altra, 5 persones (3 dones i 2 homes) que optaran a liderar la candidatura.   
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El barri de Plus Ultra mantindrà
els seus trets d’identitat. La Co-
missió d’Hàbitat Urbà de l’A-
juntament ha impulsat una mo-
dificació puntual del Pla Gene-
ral Metropolità (PGM) al con-
junt de Plus Ultra-La Vinya per
tal que aquest barri conservi la
seva configuració i la seva es-
tructura urbana, així com el seu
conjunt d’habitatges, que tenen
un caràcter singular i històric.
Aquesta modificació proposa la
desafectació que pesava sobre
part de les casetes baixes d’a-
quest conjunt urbà, les quals es-
taven amenaçades d’enderroc si
s’aplicava el PGM de 1976.

Amb tot, i tal com havien de-
manat els seus veïns, amb la
nova modificació del pla es res-
pecta la fesomia de la zona. D’a-
questa manera, una quarantena
de casetes baixes històriques
(es van construir entre 1925 i
1930), 37 situades al carrer Mare

de Déu del Port i 6 que es troben
a la cantonada del carrer Avia-
dor Ruiz de Alda amb el carrer
Aviador Franco, queden total-
ment protegides. 

ELS DETALLS
La modificació afecta la zona
delimitada pels carrers dels Fe-
rrocarrils Catalans, de la Foneria,
de la Mare de Déu del Port i dels
Alts Forns, una superfície total de
més de 23.000 metres quadrats,

i proposa ajustar la xarxa viària
prevista al Pla General Metro-
polità. Els habitatges a tocar del
carrer de la Mare de Déu del Port
estaven afectats perquè el plan-
tejament urbanístic que ara es
modifica proposava ampliar

aquest carrer fins als 16 metres,
cosa que hauria fet desaparèixer
el conjunt de cases que configu-
ra aquest barri gairebé centena-
ri. Amb la modificació, es rede-
fineix l’amplada perquè s’ajusti a
les cases originals.

AJUTS DE REHABILITACIÓ
La desafectació que ha estat con-
cedida a la barriada de Plus Ultra
tindrà un objectiu més: els veïns
rebran un pla econòmic d’ajuts
per a la rehabilitació de les seves
tradicionals casetes baixes, de
tal manera que no només que-
daran protegides, sinó que tam-
bé podran posar-se al dia. 

Cal recordar que l’any 2000
aquest conjunt urbà va rebre
un reconeixement urbanístic en
el moment de ser incorporat al
Pla Especial de Protecció del
Patrimoni Arquitectònic Histò-
ric Artístic de la ciutat al Districte
de Sants-Montjuïc. Posterior-
ment, en la modificació d’aquest
pla de l’any 2006, es va refermar
aquest compromís considerant el
conjunt com a singular i amb
una identitat específica.

El barri de Plus Ultra, protegit
» L’Ajuntament canvia el PGM i salva de l’enderroc l’històric barri de casetes baixes a la Marina del Port

» Els veïns també rebran un pla econòmic d’ajuts per a la rehabilitació dels seus d’habitatges

HISTÒRIA4Els orígens de les
casetes baixes del barri de Plus
Ultra es remunten als anys 20 del
segle passat, quan aquest indret
estava envoltat de camps de con-
reu, que en la seva majoria eren
vinyes. 

El conjunt d’habitatges esta-
va delimitat pel canal de la In-
fanta Carlota Joaquina, que res-
seguia la carretera de Port en el

tram de Barcelona. El canal
s’havia inaugurat l’any 1819 i la
seva funció consistia a regar els
terrenys del marge esquerre del
delta del Llobregat.

La facilitat de la zona per
disposar d’aigua va afavorir que
moltes empreses s’instal·lessin al
seu voltant, i a partir d’això es van
començar a consolidar petits
nuclis residencials.

Un barri gairebé centenari

Dos dels carrers del barri –Aviador Ruiz de Alda i Aviador Franco (a l’esquerra)– i dues vistes del barri –l’antiga (a dalt a la dreta) i l’actual (a baix a la dreta)–. Fotos: Ajuntament

Les casetes baixes
estaven en perill per
l’ampliació del carrer
Mare de Déu del Port

Redacció
LA MARINA DEL PORT
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La Generalitat podria ubicar
diverses conselleries al districte
AGENDA NACIONAL4Segons
va avançar el diari Ara aquest di-
lluns, el Govern de la Generali-
tat estaria treballant en la idea
d’ubicar la majoria de conselle-
ries en dos punts concrets de la
ciutat, un dels quals seria al
districte. 

En el cas del districte, es
tractaria de les conselleries de
perfil econòmic, com són les
d’Economia i Coneixement, Em-
presa i Ocupació i també l’A-
gència Tributària de Catalunya.
Tant Economia i Coneixement
com Empresa i Ocupació te-
nen les seves seus actuals en

venda. L’objectiu de la direcció
general de Patrimoni, que  és qui
lidera l’operació, és trobar un
edifici o un conjunt d’edificis de
lloguer en un solar on es pugui
construir un complex d’aques-
tes característiques. 

Segons la informació de l’A-
ra, aquesta operació és la més
urgent, ja que Economia i Co-
neixement ha d’abandonar la
seva seu actual d’aquí, com a
molt, tres anys. La segona ubi-
cació, on hi anirien les conse-
lleries sociosanitàries, seria a la
zona del 22@ i el Fòrum, al dis-
tricte de Sant Martí.

L’Ajuntament ha decidit cedir de
forma provisional una nau de
Can Batlló al Centre Cultural Is-
làmic de Sants per tal que el
col·lectiu de musulmans que re-
saven al camí de la Cadena ho pu-
guin fer en millors condicions
que fins ara.

La solució, però, no ha agra-
dat als integrants del Centre Cul-
tural Islàmic, ja que consideren
que la nau no reuneix les condi-
cions mínimes ni per resar ni

per dur a terme les seves activitats
culturals. En declaracions a BTV,
el vicepresident de l’entitat, Mo-
hamed Abdelouahed, considera
que la situació és “indignant per-
què la nau no té llum ni aigua”.

Per la seva banda, fonts del
Districte recorden a Línia Sants
que “es va signar un acord on
ens vam comprometre a la ces-
sió provisional d’una nau de
Can Batlló per dur a terme l’o-
ració dels divendres mentre du-
rin les obres del carrer Parceri-
sa”. Aquestes obres, que són les
de transformació de Can Batlló
i que està previst que acabin a
l’agost, són les que impossibili-

ten que el Centre Cultural Islà-
mic desenvolupi la seva tasca al
camí de la Cadena, on hi ha l’o-
ratori Al-Rajma, el segon més
antic de Catalunya.

La problemàtica no només té
a veure amb les oracions del
col·lectiu, sinó també amb la res-
ta d’activitats que fa el Centre Cul-
tural Islàmic, com ara esdeveni-
ments culturals, classes d’àrab,
castellà i català o la trobada set-
manal d’un grup de dones. Sobre
aquesta qüestió, des del Distric-
te recorden que per solucionar-ho
“es va acordar constituir una co-
missió de seguiment, que es reu-
neix periòdicament”.

Els integrants del Centre Cultural Islàmic, en una pregària a l’aire lliure. Foto: El3.cat

L’Ajuntament cedeix una nau 
al Centre Cultural Islàmic

Redacció
SANTS

La Fira de Montjuïc és un dels punts atractius del districte. Foto: Arxiu
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Creu Coberta

L'Associació de Comerciants Creu Coberta vol que
us enamoreu. Per evitar les polèmiques de cada
any i la controvèrsia entre Sant Valentí i Sant Jordi,
us proposem dos mesos de promocions, ofertes i
activitats que permetran enamorar-vos al nostre
eix. Què millor que gaudir d'un sopar romàntic per

a dues persones en qualsevol dels nostres restau-
rants, regalar un detall, unes joies, un rellotge, una
corbata, un massatge o qualsevol altra cosa amb
què desitgeu complaure la persona estimada. 

L'amor es viu a Creu Coberta des del 14 de febrer
al 23 d'abril. Deixa't enamorar pel nostre eix.
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El director de cinema Joan Riedweg,
veí d’Hostafrancs i un dels impulsors
del Festival Internacional de Cinema i
Comerç de Barcelona, ens dedica uns
minuts de la seva atrafegada vida dià-
ria per explicar-nos nous projectes

Què serà el nou Festival Internacio-
nal de Cinema i Comerç de Barcelona?
Un festival on podrem veure pel·lícules
on el comerç forma part de la seva
trama argumental. Per exemple “Deli-
catessen”, “Dieta mediterranea”, “Tienes
un e-mail”, “Tapas”, i altres memorables
pel·lícules, totes elles, envoltades d'-
històries d'amor i conflictes humans
ambientats en petits comerços. Pro-

jectarem d'aquestes i d'altres amb debats posteriors amb professionals del
cinema, de la cultura i també professionals implicats en el món del comerç
per intercanviar impressions i comprovar que comerç i cultura conviuen pa-
ral·lelament i es poden ajudar mútuament. 

Teniu dates previstes ja? 
Dates exactes no les tenim, segurament el festival el farem després de les
festes de Nadal, als inicis de la segona quinzena de l'any que ve i volem
fer coincidir la tercera edició del concurs de curts ràpids de Creu Coberta
amb el festival, que sigui la festa de lliuraments de premis una gran gala
on puguin gaudir tots els cineastes i espectadors que hagin participat en
el festival. 

Després de dues edicions del concurs de curts, perquè és important
per al comerç del barri? 
El concurs dóna a conèixer el nostre comerç a través d'un dels mitjans més
innovadors i actuals com és el cinema a través de la xarxa d'Internet. La nos-
tra web ha tingut en aquesta edició més de 50.000 visites amb un munt
d'entrades d'arreu del món, tots ells encuriosits per veure els resultats fi-
nals dels curts que han realitzat 22 equips. A més tant la premsa com la te-
levisió n'ha fet difusió del concurs perquè han trobat una iniciativa diver-
tida. Això obre el barri al cinema, a noves iniciatives i que en parlin d'ell com
a un eix amb idees innovadores i amb llarg recorregut. 

Respecte a la teva trajectòria, de quines pel·lícules et sents més satisfet?
Darrerament n'he fet dos llargs de ficció (Xtrems i Desclassificats) codirigits
amb el meu amic Abel Folk i dos documentals (2.304.400 Passes i Els Meus
Set Cims, un camí per a superar el càncer) i tots quatre són fills meus amb
les seves diferències i gràcies, cadascun té les seves virtuts individuals i tots
ells aconsegueixen els objectius que ens vam plantejar durant els prepa-
ratius de cada projecte. 

Xtrems és una pel·lícula que es va fer amb l'únic objectiu d'ajudar a la
gent que viu algun problema amb l'alcohol i les drogues, és un film con-
tundent i té un format especial, està entre un documental ficcionat i una
ficció ben documentada. 

Desclassificats és una adaptació de l'obra teatral de Pere Riera que ell
mateix va fer-nos el guió per la pel·lícula, amb un mateix dilema: l'ètica del
periodisme i l'ètica del poder s'enfronten per deixar en l'espectador les con-
clusions finals sobre els actes dels nostres personatges. 

Tant 2.304.400 passes com Els Meus Set Cims, un camí per superar
el càncer, són dues històries de dos aventurers cadascun d'ells amb un es-
perit de superació exemplar i únics, tots dos documentals generen en
l'espectador moltes ganes de viure i en acabar enfrontes la vida i els pro-
blemes amb més optimisme, cosa que ens fa falta molt darrerament. 

Vas començar amb els vídeo-clips. Explica'ns alguns dels cantants
amb qui n'has fet. 
Fa molts anys que m'hi vaig ficar en el món de la música i el videoclip per-
què sóc mig músic, la meva companya és músic i d’ençà que ens vam ca-
sar i venir a viure al barri que hem estat junts produint audiovisuals i que
millor que treballar amb allò que més t'agrada, la música! Doncs des de
principis dels 90 fins a l'actualitat que n'hem fet un munt dels artistes més
notoris del panorama musical del país, hem treballat amb Serrat, Vicente
Amigo, Niña Pastori, Sabina, Carlos Nuñez, Estopa, Antonio Orozco, Sau,
Ska-p entre molts fent treballs de tota mena.

El sector va dur amb el 21% d'IVA. Creus que el baixaran aviat?
Jo no veig que aquest govern estigui per la labor. L’any passat el cinema es-
panyol va obtenir 123 milions d'euros en les taquilles, però d'aquestes les
grans xifres només les han fet 8 pel·lícules, les altres queden molt per sota
dels diners invertits en la producció. El govern no només s'emporta de les
guixetes el 21% de la recaptació sinó que la indústria del cinema també
aporta amb les seves produccions els impostos corresponents al capital
que s'inverteix durant el rodatge i finalització de la pel·lícula. El cinema ha
de rebre ajuts perquè és cultura. A França ho van fer millor. Van incloure a
l’entrada un petit recàrrec, van fer una campanya importantíssima i la
gent va anar al cinema en massa per salvar el cine francès. Els diners van
arribar al sector. Aquí, tot va a l’estat.

El cinema català, amb l'Acadèmia del Cinema, ha fet un salt endavant
els darrers anys. Què ens cal? Projecció? Diners?
L'Acadèmia dóna suport a la professió i defensa la nostra llengua, és ne-
cessària i imprescindible en una Catalunya on demostra dia a dia que té les
millors escoles de cinema, on han sortit els millors professionals que reben
el reconeixement internacional per la seva tasca i que amb pressupostos
minsos surten propostes que sorprenen en els festivals internacionals, l'a-
cadèmia del Cinema Català és una associació on hi ha tots els professionals
que treballem a Catalunya i volem del nostre cinema el millor. També ens
falta difusió i molt suport a l'hora d'ensenyar el nostre cinema al món. En-
cara ens cal creure que el nostre cinema és exportable, per això tenim un
munt de pel·lícules a festivals internacionals importants.

Creu Coberta apareix al
darrer videoclip del Ma-
nolo García uns segons.
A més, amb el concurs
hem trobat que hi ha
molts racons i botigues
on enregistrar. Pot ser el
nostre eix un plató de ci-
nema?
Si, l'últim videoclip que he
fet per al Manolo hi ha
dues o tres imatges que
les vam rodar al nostre ba-
rri, perquè m'agrada i vo-
lia que aparegués en
aquest clip de caràcter in-
ternacional. Qualsevol
racó del nostre districte
pot ser un lloc ideal per-
què passi una història,
perquè uns nens visquin
una gran aventura, per fer
una gran comèdia, o viure
un gran drama. 

Joan Riedweg:
“Cada racó del barri pot ser un plató on rodar una història”
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Si voleu fer una pregunta o que els Mossos us resolguin una qüestió, envieu-nos la vostra pregunta a 
albert@creucoberta.com, i us respondran des de l’ABP Sants-Montjuïc dels Mossos d’Esquadra 

Els  Mossos  d`Esquadra responen

Què hem de fer si sentim crits de veïns a casa seva? Deixar que passin a veure si es calmen o van a més? Trucar a la policia de seguida? Intervenir
per si podem evitar mals majors?
“En els casos plantejats s’hauria de valorar en primer lloc si els crits que escoltem són reiteratius o alarmants, valorant l’hora en què s’estan produint, tenint
en compte el missatge i sobretot el to en què es realitzen. Una altra cosa a tenir en compte és si hi ha hagut episodis anteriors. En qualsevol cas, davant del
dubte, sempre truqueu al telèfon d’emergències 112 per tal que s'adreci una patrulla i faci les comprovacions oportunes".

Gorka Santos Odriozola  M.Angels Farré Miguel
Oficina de Relació amb la Comunitat, ABP Sants-Montjuïc

La Guàrdia Urbana del Districte de Sants-Montjuïc, Sergi Amposta, ens resol alguns dubtes sobre seguretat ciutadana i ens aporta  albert@creucoberta.com. 
Si teniu algun problema que vulgueu que n’estiguem  assabentats, comuniqueu-nos-ho al 93 332 1707.

Hi ha dues situacions: 
1.  Zona de prioritat invertida. Són aquells carrers senyalitzats, on la circulació de vehicles queda restringida a favor de la circulació dels vianants. 

Els vianants sempre tindran prioritat vagin per on vagin.
2. Carrers sense voreres. Són aquells que la calçada i la vorera estan al mateix nivell. En aquest cas els vehicles han de reduir la velocitat a 10 km/h

i prendran les màximes precaucions. Els vianants han d'anar per l'espai considerat com a vorera.

Seguretat ciutadana
Sergi Amposta

Intendent de la Guàrdia Urbana
La Guàrdia Urbana respon

En un carrer semipeatonal on la vorera i la calçada tenen la mateixa alçada, i hi ha fitons que marquen les voreres, pot passejar el peató pel mig
del carrer?.

Tot just sortint de l’estació de Sants, al
carrer Tarragona 177, molts veïns s’aturen
sorpresos davant de les portes de l’edifici
que abans era el vell supermercat Esclat,
on ara penja un cartell negre amb la pa-
raula Scòpic Miniatur Barcelona. Qui ja
ha entrat s’haurà endut una sorpresa,
però els que encara no s’han atrevit a
passar vol dir que no coneixen el Tren Tri-

pulat que els durà al fantàstic món en miniatura que els espera allà a dins.
Des del passat mes de desembre que Scòpic va obrir les seves portes al pú-

blic. Ara mateix el que hi podem trobar és un Tren Tripulat, on els nens poden
viure l’experiència de circular per les seves vies, però això no és tot. Scòpic està
preparant el seu plat fort per presentar-lo aquest estiu: el museu del modelisme
i miniatura interactiva entorn el món ferroviari més gran del sud d’Europa. 

Qui hi ha darrere de tot aquest projecte és Xavier Marbà, que explica
que “la visita a Scòpic ens transporta a un món en miniatura per tota la fa-
mília on podrà trobar des de detalls de la vida quotidiana fins a entendre
com funcionen certs mecanismes i la tecnologia que estem utilitzant. El
que volem és recórrer Barcelona i rodalia a través dels diferents sistemes
de transports com poden ser els vaixells, el ferrocarril, els cotxes i, més en-
davant, els avions.”

Scòpic és un projecte pensat per
desenvolupar-se durant els pròxims
10 anys. Així és com el públic parti-
ciparà d’una exposició en constant
evolució, que ens mostrarà els dife-
rents estadis de la creació d’una
gran maqueta de més de 2.500 me-
tres quadrats. 

L’experiència de viure Barcelona en miniatura
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El Carnestoltes inaugura les
jornades festives del 2015 

al Poble Espanyol

Fes el regal més romàntic a la teva parella

Aquest diumenge 15 de febrer el Carnestoltes
se celebra al Poble Espanyol amb una gran festa
per a tota la família. A partir de les 10:30 i fins les
17:00 podreu gaudir d’activitats diverses: taller
d’elaboració de màscares (a partir de les 10:30 i
fins les 12h), taller de xocolata (16h), espectacle
de teatre (12:30), rua de Carnestoltes (13:30) i
l’actuació dels Tabalers del Poble Sec (13:30 i
16h). A més, durant tot el dia funcionaran els
castells inflables, el pintacares, l’espai “Dibuixa i
pinta” i el bagul de disfresses Party Fiesta. D’11
a 15h podreu participar també en la gimcana fa-
miliar i al concurs de disfresses! Tot per només
5€ (adults disfressats i nens menors de 12 anys,
entrada gratuïta).

Aquesta és la primera festa que tindrà lloc al
Poble Espanyol aquest any… però n’hi haurà

moltes més. Sense anar més lluny, diumenge 8
de març els gegants envairan el recinte per ce-
lebrar amb grans i petits una gran i divertida
Diada Gegantera. Un bon grapat de tallers, una
mica d’espectacle de teatre i un polsim de ball
de bastons seran els ingredients d’aquesta jor-
nada festiva que inclourà també altres activitats.

I així, aproximadament, cada mes al Poble
Espanyol hi tindreu una cita per gaudir de di-
verses activitats en família per un preu més
que raonable (gratuït per a socis). I no oblideu
que tots els diumenges es fa un taller i un es-
pectacle. Al web hi anireu trobant tota la infor-
mació: programa, horaris, preus… Estigueu al
cas i veniu a passar-ho bé al Poble en família!

Més informació a:
www.poble-espanyol.com

Amb motiu del dia de Sant Valentí, Arenas sortejarà 3 nits per a 3 parelles en
un dels hotels més exclusius i romàntics de Catalunya, l'hotel Mil Estels (mi-
lestrelles.com), idoni per a un dia com aquest. Per participar en el sorteig s'-
haurà de presentar un tiquet de compra de 30€ o superior, en el Punt d'In-
formació del Centre (d’11:00 a 20:00 h), i a continuació emplenar un cupó amb
les seves dades personals. L'hotel Mil Estels, situat en la Bastida (Girona), ofe-

reix habitacions bombolla exteriors ideals per contemplar els estels. És un ho-
tel exclusiu i molt original i és, sens dubte, perfecte per a parelles. Es  sortejaran
3 nits d'hotel per 3 parelles a l'habitació Bubble Gran Suite estel·lar (desde-
juni inclòs en la Masia de l'hotel).
Us esperem!
Promoció vàlida fins al 14 de febrer
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Recta final de la reforma del Pa-
ral·lel. La transformació d’aques-
ta avinguda es completarà el mes
que ve, quan està previst que
acabin unes obres que durant
l’últim any han avançat enmig de
les protestes d’un sector del veï-
nat.

L’últim exemple del descon-
tentament d’una part dels veïns  es
va produir el passat diumenge 1 de
febrer amb la convocatòria d’una
nova jornada de protesta a càrrec

de la plataforma Som Paral·lel,
que també va comptar amb la par-
ticipació de Fem Plaça, que im-
pulsa la xarxa veïnal de Ciutat Ve-
lla, i la Xarxa Fem Sant Antoni. La
protesta va reunir una cinquan-
tena de veïns, que van ocupar la
calçada durant una estona, sense
obstaculitzar del tot la circulació
dels cotxes, per demostrar  que
una de les seves principals de-
mandes -la construcció de sis
places al llarg al llarg de l’avingu-
da- era possible. Des de Som Pa-
ral·lel, tal com Línia Sants ja ha-
via publicat en anteriors edicions,
es considera que la transformació
que ha promogut l’Ajuntament,

amb unes voreres molt amples,
provocarà el creixement de les te-
rrasses dels bars i restaurants. La
reforma, però, sí que ha comptat
amb el suport de la Coordinado-
ra d’Entitats del Poble-Sec i l’As-
sociació de Comerciants.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment recorda que el procés de
transformació de l’avinguda s’ha
fet a partir d’un procés participa-
tiu consensuat amb una gran
part dels veïns i diverses associa-
cions del barri. Tot i això, afegei-
xen que quan acabin les obres i co-
menci el debat sobre els usos de
l’avinguda, encara es podran fer
alguns canvis.

Una imatge de la protesta del passat diumenge 1 de febrer. Foto: Twitter (@FemSantAntoni)

Recta final de la reforma del
Paral·lel amb noves protestes

Redacció
EL POBLE-SEC

El telefèric de Montjuïc, aturat
per revisió fins al pròxim dia 22
SERVEIS4El telefèric de Mont-
juïc estarà tancat fins al pròxim
dia 22 perquè els tècnics puguin
dur a terme les tasques anuals
obligatòries de revisió i posada
a punt de tots els elements de les
instal·lacions. 

Transports Metropolitans de
Barcelona (TMB) recomana fer
servir com a alternativa la línia
150 d’autobús –que transcorre
entre plaça Espanya i el Castell
de Montjuïc–, que funciona cada
dia de la setmana des de les 7 del
matí fins a les 9 del vespre.

Per altra banda, l’altre trans-
port per cable de Montjuïc, el
Funicular, encara roman tancat
a causa d’una esllavissada que es

va produir l’1 d’octubre passat en
una finca adjacent i que va afec-
tar el recorregut d’aquest mitjà
de transport.  

Segons informa TMB, quan
les obres de reparació a la finca
afectada acabin, la companyia
podrà avaluar els danys soferts
per la instal·lació i programar les
feines necessàries perquè es pu-
gui reprendre el servei. 

MILIONS DE VIATGES
El telefèric de Montjuïc va re-
gistrar l’any passat més d’1,3
milions de viatges, i des de l’o-
bertura, l’any 2007, aquest mit-
jà ja ha comptabilitzat prop de
9,7 milions.  

La revisió del telefèric va començar el passat dia 2. Foto: Pierrot Heritier
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4Diuen que de la imprudència
i de la inconsciència no pot sor-
tir-ne res de bo. Però fa dotze
anys, Línia Sants va néixer pre-
cisament d’això. No hi ha cap
raonament lògic ni científic que
pugui explicar la decisió perso-
nal de fundar una publicació.
Només es pot entendre des de
l’estómac. Aquell que ens por-
ta a fer coses irracionals però
meravelloses. Coses necessà-
ries, que contribueixen a fer
que una societat avanci i sigui
millor. El peatge és car, però ve
edulcorat pel caramel d’un pro-
jecte que neix romàntic i acaba
sent realista. Dels núvols a terra,
i si et descuides, al subsòl. I tor-
na a remuntar. Qui treballa al

gremi sap de què parlo. Tota
una temeritat, vaja.

Per això, poder editar i im-
primir el número 300 de la
capçalera Línia Sants no és
poca cosa. I més quan ho po-
dem fer des d’una posició de li-
deratge: som la publicació més
llegida al districte de Sants-
Montjuïc. El cost personal ha
estat molt alt. Però la suor in-
vertida per transformar la qui-
mera en un simple sacerdoci al
servei d’un projecte editorial
ambiciós dóna fruits. Molt de
treball, sempre, per mantenir
la capçalera viva i fer-la créixer,
atrinxerat al timó davant l’ona
i la tempesta recurrent. I feliç
de fer-ho.

Com a fundador, editor i
propietari de Línia Sants vull
agrair la confiança dels lectors
(còmplices fidels) i dels anun-
ciants, als quals els hauríem de
fer un monument per seguir
apostant per la premsa de pro-
ximitat en català, un somni que
ja és una realitat plenament
consolidada arreu, especialment
aquí, a Sants-Montjuïc.

I ara què? Ara a seguir. Una
mica més madurs, menys ro-
màntics, més forts i menys in-
crèduls. Vivim un moment so-
cial apassionant. Formem part
d’una col·lectivitat que demana
obrir-se pas cap al futur. I Línia
Sants, modestament, també ho
vol explicar.

El periòdic quinzenal Línia Sants
edita avui el seu número 300
mantenint el lideratge en lectors
i difusió al districte. La capçale-
ra, fundada l’any 2003, revalida
la seva presència territorial i és
l’única publicació local que co-
breix tots els barris de Sants-
Montjuïc.

Coincidint amb aquesta efe-
mèride, l’empresa editora anun-
cia un ambiciós pla de rellança-
ment progressiu per incremen-
tar continguts, paginació i difu-
sió en els mesos vinents. L’ob-

jectiu és poder seguir creixent en
un context econòmic que co-
mença a donar símptomes de re-
activació. En aquest sentit, els
plans de la capçalera passen per
incrementar el seu pes i arrela-
ment al Poble-sec, la Marina de
Port i la Marina del Prat Vermell,
on progressivament s’incre-
mentarà la seva difusió.

La ja històrica capçalera va
guanyar l’any 2011 el premi Tas-
sis Torrent a la millor publicació.
Pertany al Grup Comunicació
21, que edita en xarxa una vin-
tena llarga de capçaleres de pro-
ximitat i distribueix 361.300
exemplars certificats per OJD-
PGD a la ciutat de Barcelona i l’à-
rea metropolitana.

Línia Sants revalida el lideratge
» La capçalera arriba a les 300 edicions i anuncia un ambiciós pla de rellançament progressiu

Redacció
SANTS-MONTJUÏC

Transformar la quimera
Per David Centol, editor del Grup Comunicació 21
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Línia Sants arriba als 300 números
Jordi Martí i Galbis
Regidor de Sants-Montjuïc
“Durant dotze anys i tres-cents números, el dia-
ri Línia Sants ha fet arribar als veïns i veïnes del
districte de Sants-Montjuïc cada quinze dies el
més destacat que ha anat succeint als barris. Un
projecte de difusió principalment informatiu de
les activitats de les entitats i d’actualitat dels ba-
rris, ben consolidat, que s’ha pogut estendre a
tota la ciutat amb el suport de l’Ajuntament de
Barcelona. Felicitats per tots aquests anys de fei-
na i gràcies per la constància.”

Albert Deusedes
Portaveu PSC Sants-Montjuïc
“La gent, les entitats i les associacions són qui fa
barri, qui fa ciutat. Però també informant de la
vida de les entitats, de les associacions, informant
de la vida de la gent, del dia a dia del barri, del
que passa al costat de casa, es construeix barri
i s'engrandeix la ciutat. A tots els treballadors i
treballadores del Línia Sants que han fet possi-
ble els seus 300 números, moltíssimes felicitats!
I, sobretot, moltíssimes gràcies! A per 300 més!
Salut i barri!”

José Antonio Calleja
Portaveu PPC Sants-Montjuïc
“Des del Partit Popular de Catalunya de Sants-
Montjuïc volem felicitar el diari Línia Sants, el
seu equip i els lectors, per aquests 300 números.
Es tracta d’una fita molt important dins de la co-
municació local i, sens dubte, sou un referent
dins dels mitjans de comunicació del districte.
Us encoratgem a continuar informant sobre el
que succeeix als nostres barris i us desitgem tota
la sort de cara al futur.”

Jordi Suñé
Portaveu ERC Sants-Montjuïc
“Els mitjans de comunicació locals o, com a mi
m’agrada anomenar-los, de proximitat, fan una
funció molt important per vertebrar i canalitzar
la informació dels nostres barris. És un motiu
d’alegria i d’orgull poder celebrar el número 300
del Línia Sants, que en tots aquests anys ha es-
devingut un dels referents informatius en paper
dels nostres barris. Moltes felicitats i per moltes
edicions més! Gràcies i endavant amb la tasca in-
formativa de proximitat!”

Núria Feliu
Cantant
“Moltes felicitats! Que per molts anys més ens se-
guiu informant del nostre districte. A mi, el pri-
mer que m’interessa és conèixer què passa al cos-
tat i davant de casa meva. Després, ja ve tota la
resta. Per saber què passa al barri són fona-
mentals els mitjans de comunicació com el vos-
tre. Sants ha estat tradicionalment un barri de
revistes, ràdios... això ha estat imprescindible per
bastir aquesta vida associativa i societat civil de
la qual gaudim avui. Gràcies, Línia Sants.”

Jeroni Melgar
Federació Festa Major de Sants
“Per a aquesta Federació és un orgull poder ce-
lebrar amb vosaltres el número 300 del vos-
tre entranyable Línia Sants. Durant tot aquest
temps heu estat informant de les activitats i de
tot el que passa al nostre barri. La Federació de
Carrers de la Festa Major de Sants sempre ha es-
tat recolzada per vosaltres, informant els veïns
i veïnes de les activitats que realitzem durant tot
l’any i formant part de la Festa Major de Sants.”

Esther Oriol
Presidenta Castellers de Sants
“En nom dels Castellers de Sants felicito tot l’e-
quip del Línia Sants per aquestes 300 edicions
d’un diari exemple de la premsa de proximitat
i de barri. En un moment de reivindicació del
consum de proximitat i del km 0, la feina que feu
des de les pàgines del Línia Sants contribueix a
la generació de pertinença, el “barriotisme” i el
sentiment d’arrelament a un territori del qual ens
sentim molt orgullosos. Per molts anys i molts
encerts explicant el que passa a Sants!”

Lluïsa Erill
Presidenta Secretariat d’Entitats
“La comunicació local, en un context globalitzat
com l’actual, és un element molt important a
l’hora d’entendre el nostre entorn més immediat.
Als nostres barris, Línia Sants arriba als 300 nú-
meros i es consolida com un dels mitjans que ens
ajuden a fer barri i travar el territori, a enfortir
i difondre la feina del teixit associatiu i a conèi-
xer totes aquelles activitats i projectes d’uns ba-
rris actius, participatius i amb molta vitalitat. Per
molts anys!”

Josep Espín Morales
President FAECH
“Voldria felicitar els amics de Línia Sants per la
celebració dels 300 números del diari. Una pu-
blicació quinzenal que ens apropa l’actualitat dels
nostres barri, amb informació de les entitats. No
és fàcil avui en dia una tasca com aquesta, i per
això s’ha d’agrair l’esforç que esteu realitzant to-
tes les persones que feu que això sigui possible.
Us encoratjo a continuar treballant per la co-
municació local i de proximitat. Moltes felicitats!”

Neus Roca i Miró
Coordinadora CUP Sants-Montjuïc
“La pluralitat de la premsa local és símptoma
d’un veïnat arrelat al territori, que s’interessa per
conèixer la realitat més immediata i transformar-
la. I a Sants ens hem d’alegrar de la salut de fe-
rro de les ràdios locals, de noves experiències a
la xarxa i de les insubstituïbles publicacions im-
preses. D’aquestes darreres felicitar el Línia
Sants per 300 finestres a la realitat local”.
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» Nombroses veus del món de la política, l’esport i del teixit cultural, 
associatiu i comercial del districte valoren l’efemèride del periòdic

Lluís Llanas
Assoc. Comerciants Creu Coberta
“És fonamental tenir mitjans de comunicació po-
tents, que parlin de nosaltres. S’ha demostrat,
aquests darrers anys, que les notícies que inte-
ressen més són les de proximitat. I el comerç de
proximitat, doncs, hi ha de tenir un pes princi-
pal. Fent barri, teixint xarxa entre el veïnat, en
aspectes culturals, solidaris, comercials i tam-
bé en la comunicació, aconseguirem fer uns ba-
rris més forts. Per això confiem en Línia Sants
i hi participem activament. Moltes felicitats!”

Manel Tort
Assoc. Comerciants Poble-sec
“Com a veí del barri del Poble-sec voldria feli-
citar-vos en aquest tan especial aniversari. Fe-
licitar una publicació periòdica de proximitat,
model i referent per a d'altres, oberta no només
al seu barri sinó als barris veïns del districte de
Sants-Montjuïc, per la seva tasca informativa i
de divulgació de la vida associativa. Per molts
anys, Línia Sants!”

Josep Guzman
Coord. d’Entitats del Poble-sec 
“Des de la Coordinadora d’Entitats del Poble-sec
volem felicitar Línia Sants per haver assolit la fita
d’arribar al número 300. Des del món associatiu
sabem certament l’esforç que comporta dur a ter-
me qualsevol projecte, i més encara que aquest
projecte tingui continuïtat en el temps. L’èxit es
mesura amb l’acceptació per part del públic, i en
el vostre cas queda del tot palès. Enhorabona pels
300 números i segur que vindran molts més.”

Francesc Mercader
Coordinador ANC Sants-Montjuïc
“Com arribaríem a la gent del barri sense Línia
Sants? Ens fallaria un canal que parla amb na-
turalitat, a un públic amplíssim, de tota edat i
condició i idees polítiques, del nostre indepen-
dentisme social. Quin goig poder publicar a un
preu assequible anuncis a la vostra contrapor-
tada, tant per l'Onze de Setembre com per ani-
mar la gent pel 9N. Tenir premsa de proximitat
és una garantia democràtica.”

Lluís Josep Marticella
Sants Establiments Units
“Des de Sants Establiments Units felicitem el
Grup Comunicació 21 per l’edició 300 del Línia
Sants. Durant aquests anys d’edicions publica-
des, el periòdic ha tingut molt bona acceptació
per part del veïnat. Les notícies referents al ba-
rri que tant agraden a moltíssima gent i poder
conèixer-les ha estat una forma d’arribar a to-
tes les llars, on el diari no només el veu la per-
sona que el recull, sinó que està a l’abast de tota
la família. Felicitats per aquesta iniciativa!”

Ivan Ruiz
Assoc. Comerciants La Marina
“Línia Sants és un mitjà de comunicació referent
per a tot el nostre barri. La gent l’agafa i el lle-
geix molt a la Marina, i nosaltres com a associació
el fem servir per agafar idees per desenvolupar
al nostre barri. És un gran suport per a nosaltres,
ja que la Marina és un barri més limitat territo-
rialment i així podem donar-nos més a conèixer.
Enhorabona!”

Rosa Ortiz
Comerços Entorn Mercat de Sants
“Desde Comerços de l’Entorn del Mercat de
Sants queremos felicitar a Línia Sants por estos
300 números de información en nuestro barrio.
Una publicación donde podemos estar informa-
dos de actividades, ocio y tiendas. Y todos los co-
merciantes adheridos a nuestra asociación os de-
seamos muchos números más para que nos ten-
gáis informados en todo momento.”

Jordi Redondo-Marfull
President Òmnium Sants-Montjuïc
“L'existència dels mitjans de comunicació locals,
com Línia Sants, és una necessitat inqüestio-
nable. A més de donar a conèixer el dia a dia dels
nostres barris, també feu una gran feina de di-
vulgació sobre el que bull i fan les entitats. Vo-
lem seguir comptant amb el vostre suport. Us heu
convertit en una eina indispensable. Enhorabona
per aquests primers 300 números, us desitgem
molta sort.”

Javier Velasco
Activista del Poble-sec
“Vivint al Poble-sec, l’accés a l’edició en paper és
limitat, motiu pel qual sóc un seguidor de Línia
Sants en la seva edició digital. Trobo que la vos-
tra línia editorial és variada i molt correcta. M'a-
grada la gran atenció que dediqueu al teixit co-
mercial. Arribar al número 300 és motiu per fe-
licitar-nos tots, el barri i el districte és ben viu! No-
més demanaria un raconet pel meu Poble-sec.”

Domingo Catalan
Atleta
“Al nostre estimat barri d’Hostalfrancs s’hi fan
moltes coses. Esdeveniments, actuacions, fires,
festes... Tot just ara, en aquestes dates es com-
pleixen les 300 edicions de l’entranyable Línia
Sants. Només els bons aguanten i vosaltres ens
acompanyeu des de fa tants anys que, per als que
ens estimem el barri, celebrem aquesta festa que
representa saber informar i estar amb nosaltres.
Us desitjo un gran futur ple d’èxits.”
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Francesc Fagella
President JAC Sants
“Línia Sants sempre ha estat el primer que ha
seguit l’actualitat de l’equip i hi ha posat la seva
atenció. Esteu fent bona feina, no només per fer
difusió de l’esport, sinó també del districte. A
Sants es fa molt esport i vosaltres publiqueu mol-
ta informació al respecte. I això agrada, perquè
les notícies d’esport sempre són positives. En-
horabona pels 300 números i gràcies!”

Joan Ramon Martínez
President Esbart Ciutat Comtal 
“Estimats i estimades. En la celebració dels
300 números de la publicació Línia Sants ens fa
molt feliços fer arribar el nostre sincer agraïment
per la profunda tasca informativa de l’equip de
persones que formeu la redacció. Celebrem, a
més, des de l’Esbart Ciutat Comtal, el compro-
mís que teniu amb Sants apropant l’actualitat i
la vida de les entitats que dia a dia treballem pel
barri i pel país a tots els conciutadans/es.”

Germà Bustamante
Director Ona de Sants-Montjuïc
“La celebració dels 300 números d'un diari
sempre és lloable. Si aquest és en català, local i
gratuït, hem d’aturar-nos-hi. En 300 números
s’han explicat moltes històries, totes amb un punt
comú: han arribat al moll de l’os social. Perquè
aquesta és la funció de la comunicació local: arri-
bar allà on els grans mitjans no hi arribaran mai.
Felicitats, Línia Sants, l’any que nosaltres tam-
bé celebrem 30 anys en antena.”

Vicenç Pérez
President UE Sants
“El Línia Sants és un diari que llegeixo sovint.
De fet, conservo un exemplar on em vau fer una
bona entrevista fa uns anys. Sou un mitjà que
dóna molta informació sobre els barris, i és bo
que als barris hi hagi mitjans de comunicació que
parlin d’ells. Això aporta coneixements a les per-
sones perquè sàpiguen què està passant al dis-
tricte, una cosa molt positiva.”

Blas Membrives
President de La Llar
“Des de l’Associació Catalana La Llar de l'Afec-
tat d'Esclerosi Múltiple felicitem entranyable-
ment el periòdic Línia Sants amb motiu de la pu-
blicació número 300 i la seva magnífica trajec-
tòria. Us encoratgem a seguir endavant i us des-
itgem un futur brillant i farcit d’èxits.”

Oleguer Forcades
Director Sants 3 Ràdio
“Recordo quan l’Àlex Gutiérrez va venir a veu-
re’m per explicar-me el projecte de diari que vo-
lien engegar a Sants. He de confessar que mal-
grat l’alegria que em donava un nou diari al ba-
rri, tot just acabàvem de perdre’n un d’històric:
un servidor ja sabia que era això de publicar en
paper. Potser per això, des d’aquell dia, vam es-
tablir una complicitat entre la ràdio i el Línia que
ha seguit fins a dia d’avui. Llarga vida!”
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Número 185 · 14 gener 2010 Número 200 · 23 setembre 2010 Número 227 · 7 desembre 2011

Número 234 · 21 març 2012 Número 250 · 5 desembre 2012 Número 275 · 8 gener 2014

Número 283 · 7 maig 2014 Número 285 · 4 juny 2014 Número 291 · 17 setembre 2014
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Els enamorats tenen dos dies a
l’any, almenys a Catalunya, on
poden demostrar a la seva pa-
rella la seva estima amb un re-
gal. Es tracta del dia de Sant Va-
lentí –el pròxim 14 de febrer– i
el dia de Sant Jordi. Tradicio-
nalment hi ha hagut partidaris
i detractors de tots dos dies.
Uns titllen el 14 de febrer de ser
una festa purament comercial i
pensen que la festa del llibre i la
rosa és més autèntica, mentre
que altres es mantenen fidels a
la festivitat del sant de les flet-
xes. 

Per tal de dirimir en aques-
ta pugna per decidir l’autèntic
dia dels enamorats, l’eix co-
mercial Creu Coberta impulsa
una iniciativa que afavoreix els
partidaris de totes dues jorna-

des. Del 14 de febrer al 23 d’a-
bril, l’associació comercial ofe-
rirà tot un seguit de promo-
cions, ofertes i activitats rela-
cionades amb l’amor. Sota el tí-
tol Enamora’t a Creu Coberta,
l’associació de comerciants ce-
lebrarà diversos sortejos al llarg
d’aquests dos mesos i promo-

cionarà sopars romàntics per a
dues persones als restaurants as-
sociats a l’eix, joies, moda o
qualsevol altre detall per regalar
a la parella. 

D’aquesta manera, durant
dos mesos els establiments de
Creu Coberta tindran la temàti-
ca de l’amor com a eix central. 

La campanya porta el nom d’Enamora’t a Creu Coberta. Foto: Ajuntament

Celebrar Sant Valentí i Sant
Jordi en una sola campanya

» Creu Coberta engega una iniciativa amb “l’amor” com a eix central
» Del 14 de febrer al 23 d’abril, l’eix posarà en marxa diverses ofertes 

El petit comerç tanca l’any
amb un augment de vendes

ESTUDI4Tot i que la situació no
és ni de bon tros d’eufòria, les xi-
fres comencen a reflectir una
certa recuperació. Aquest és el
cas del petit comerç, que segons
un estudi publicat fa uns dies
per l’Institut Nacional d’Esta-
dística (INE), va incrementar les
seves vendes un 1,4% durant
2014. 

Aquest augment de la factu-
ració es produeix després de 7
anys de caigudes. L’increment
també es va produir en l’àmbit es-
tatal, tot i que menys pronunciat,
ja que va ser només del 0,9%. 

Respecte al passat mes de
desembre, l’epicentre de la cam-
panya nadalenca de compres,
l’estudi efectuat per l’INE indi-
ca que el creixement de les ven-
des va ser del 7,4% a Catalunya,
una dada que ha col·laborat a
millorar la mitjana de tot el
2014. 

Pel que fa a l’ocupació, el co-
merç minorista va incrementar
el percentatge de contractats
en un 0,7% durant tot l’any
passat, una xifra que de nou tor-
na a ser superior a la mitjana  es-
tatal –que es queda al 0,1%–. 

FESTA4Un dels aliments més
característics de la celebració
de Carnestoltes és la truita. En
aquest sentit, a molts indrets
de la ciutat s’organitzen durant
aquests dies concursos de truites,
i Sants no serà una excepció. 

Demà dia 12, el Mercat de
Sants celebrarà el Dijous Gras
amb la celebració d’un concurs
amb aquest aliment com a estre-
lla. Els aspirants hauran d’entre-
gar les seves creacions a partir de
les 10 del matí al mercat, perquè

el jurat –format per 6 personali-
tats del districte i de la ciutat– les
tasti a partir de les 12 del migdia.

DIVERSOS GUARDONS
Els participants del certamen
gastronòmic podran optar a tres
categories de premis: Que bona!,
Que original! i Que maca!, seran
els guardons que es lliurin demà
a partir del migdia per part del
regidor de Comerç, Raimond
Blasi; el Comissionat de Partici-
pació i Associacionisme, Carles

Agustí, i el conseller del Dis-
tricte, Jordi Martí. Per altra ban-
da, també es farà entrega del pre-
mi Que divertida! en la vessant
virtual del concurs, que lliurarà
l’actriu Meritxell Ané. Per la
seva banda, el president del Gre-
mi de Peixaters, Carlos Galvé, en-
tregarà el diploma a la millor
truita de peix escollida pel jurat.
Seguidament, la resta d’assis-
tents a l’acte podran participar en
una degustació de les truites
presentades al concurs. 

Redacció
SANTS-MONTJUÏC

Les vendes creixen més a Catalunya que a la mitjana estatal. Foto: Arxiu

Gastronomia de Carnestoltes                    

El concurs de truites de Sants tindrà cinc categories. Foto: Mercats BCN

Gastronomia | Coopmercat celebra un concurs de cuina de bacallà
La botiga que Coopmercat, el supermercat amb productes de cooperatives catalanes, té al barri

d’Hostafrancs va celebrar fa uns dies un concurs de plats de bacallà que va reunir un total de 
18 participants. La guanyadora del certamen va ser la Soledad, que va elaborar un plat de 
bacallà fregit i enfarinat amb ceba caramel·litzada, puré de poma i allioli gratinat al forn. 
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És el seu primer any a lliga EBA,
però sembla tot un veterà. El
JAC Sants va derrotar dissabte
passat a domicili el CB Hospita-
let per 90 punts a 92 i manté,
d’aquesta manera, la segona po-
sició del grup, una plaça que va
assolir una setmana abans, des-
prés de derrotar un dels equips
més perillosos de la categoria, el
Sant Nicolau de Sabadell, per un
històric 70 a 77. 

Aquestes dues victòries fora
de casa i davant de rivals que te-
nen entre els seus objectius l’as-
cens de categoria, atorga al JAC
el títol d’equip revelació de la
competició, després de tancar la
primera volta segon, amb un
balanç de 10 victòries i 3 derro-
tes. A més, els santsencs van ven-
jar-se de l’Hospi, que al partit

d’anada de la lliga els va derro-
tar per un estret marge (68-75). 

Ara per ara, el JAC és segon
amb 11 victòries i 3 derrotes,
només superat pel totpoderós
Aracena Collblanc, que no perd
pistonada i va derrotar el Sant Ni-
colau dissabte passat per un con-
tundent 51 a 70. 

L’equip de Miki Larraz rep
diumenge el CB Santfeliuenc,

un rival fàcil a priori –ja que ocu-
pa la tercera posició per la cua–,
amb l’objectiu de seguir amb la
bona ratxa i intentar retallar
distàncies amb l’Aracena, que re-
brà un dia abans el CB Hospi en
el derbi riberenc. En aquest sen-
tit, els resultats inesperats que
solen oferir els derbis pot jugar
a favor del Sants per seguir sor-
prenent a EBA. 

Una imatge del partit del JAC a la pista del Sant Nicolau. Foto: JAC

El JAC completa una primera
volta històrica a la lliga EBA

» Els santsencs acaben segons en el primer tram de la temporada 
» El CB Hospitalet, últim equip que cau davant dels de Larraz (90-92)

L’Energia acollirà activitats
esportives per a gent gran

INICIATIVA4A partir de la set-
mana que ve, cada dimarts i di-
jous durant el matí, el camp de
l’Energia acollirà activitats es-
portives diverses adreçades a
persones majors de 55 anys en el
marc del projecte Vetsport, una
iniciativa que arrenca aquest
mes de febrer i que vol “dina-
mitzar un lloc on, al matí, no es
fa mai res”, explica a Línia Sants
Xènia Esteve, cap del projecte.

La iniciativa, que gestiona la
UE Sants, consistirà en sessions
esportives dirigides i organitza-
des per grups al llarg dels matins

dels dimarts i dels dijous. “Agru-
parem els participants segons
l’esport que vulguin fer, que pot
ser qualsevol, i farem un horari
d’ús de la instal·lació”, indica Es-
teve, que afegeix que “serà el ma-
teix usuari qui es munti el pro-
grama que millor li vagi”. 

L’objectiu, segons Esteve, és
que “els participants s’ho passin
bé fent esport”. Les inscripcions
segueixen obertes –cal dirigir-se
a la UE Sants– i pròximament se
celebrarà una presentació oficial
del programa al Museu Olímpic
de l’Esport.  

El Sants encadena una ratxa
de cinc partits sense perdre

FUTBOL4Cinc partits sense per-
dre, dels quals els últims tres han
estat victòries consecutives.
Aquest és el balanç de la UE
Sants en les darreres jornades de
competició regular, una ratxa
que col·loca els verd-i-blancs en
vuitena posició amb 32 punts i
els apropa a l’objectiu d’aques-
ta temporada, la permanència. 

En l’últim partit, el Sants va
golejar la Grama a domicili per 0
gols a 3 en un partit que a priori

era fàcil però que no ho va acabar
sent a causa de l’aferrissada re-
sistència dels colomencs, que
van lluitar fins als últims instants
de la primera meitat, quan el
Sants va fer els dos primers gols.
El tercer del Sants va arribar de
penal ja a les acaballes del partit.

Diumenge el Sants rep a casa
el Tecnofútbol, penúltim classi-
ficat, en un enfrontament clau
per als de Lossio per apropar-se
a les primeres places de la taula.

Tot a punt per a la Mitja
Marató de Barcelona

ATLETISME4La Mitja Marató
de Barcelona ja escalfa motors
per tornar a omplir d’atletisme
la ciutat. Aquest pròxim diu-
menge dia 15 de febrer, els es-
portistes inscrits a la competició
s’enfrontaran als 21 quilòmetres
de què consta la prova, que co-
mençarà i acabarà al passeig Pu-
jades al llarg del matí. 

Fins al moment, més de
13.300 persones ja s’han inscrit
a la cursa, que enguany tornarà

a comptar amb la presència de
la keniana Florence Kiplagat,
guanyadora de la prova de l’any
passat. Kiplagat, a més, va acon-
seguir a Barcelona la plusmar-
ca mundial de mitja marató en
la categoria femenina. 

Enguany la competició
comptarà amb alguna novetat,
com ara els 21 punts d’animació,
un per cada quilòmetre, que
amenitzaran la cursa als atletes
i als espectadors. 

Redacció
SANTS-MONTJUÏC

El programa es desenvoluparà els dimarts i els dijous. Foto: Arxiu

Equipaments | El Club Petanca Sants es podria traslladar a Can Batlló
El Club Petanca de Sants es podria traslladar a l’antic bar del recinte de Can Batlló. Així ho va avançar

El3.cat després que l’entitat es reunís amb el Districte fa uns dies per tal de concretar el traspàs. 
Tot i així, des de l’entitat s’assegura que el trasllat seria provisional, ja que en uns anys aquest espai 

acollirà l’escola d’audiovisuals. El club ha demanat, per aquest motiu, un espai propi i permanent. 



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88
37 | 11 febrer 2015 líniasants.cat



Agenda
| 38 11 febrer 2015líniasants.cat

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

179.650
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975

149.750
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975

31.900
7.975

Total 361.300

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

179.650
149.750
31.900

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

361.300 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

DISSABTE 14 DE FEBRER
22:30 Gran ball de Carnaval a la Marina. Preu

d’entrada 4 euros, gratuït per als menors de
12 anys. Es premiaran les millors disfresses.
/ Sala Pepita Casanellas. 

DIMECRES 18 DE FEBRER
20:00 Xerrada sobre la cuina dels bons hàbits

i sobre els anomenats aliments funcionals, a
càrrec de Iolanda Roma, dietista i nutricionista.
Col·loqui que s’emmarca en el cicle A taula!.
/ Centre cívic El Sortidor. 

DIJOUS 19 DE FEBRER
19:00 Parlem de sèries, un cicle que parla so-

bre serials televisius. En aquesta ocasió, es par-
larà sobre la sèrie Joc de trons, i de la seva
adaptació des de la literatura fins a la pan-
talla petita. / Biblioteca Francesc Candel. 

14 I 15 DE FEBRER
Matí-Tarda Fira de col·leccionistes de Playmo-

bil. Exposició on es trobaran diorames de les
diverses temàtiques de Playmobil. Organit-
zat a l’auditori de les Cotxeres de Sants.

TOT EL MES DE FEBRER
Matí-Tarda Exposició Pixar. 25 anys d’animació,

una mostra que presenta les diferents obres
produïdes per Pixar al llarg dels seus 25 anys
d’història. / CaixaForum. 

DILLUNS 16 DE FEBRER
17:30-18:45Taller Fem ioga divertint-nos, a cà-

rrec d’Elena Ferrer. Introducció al ioga per a
infants de 7 a 11 anys on es combina el joc i
diferents dinàmiques per crear postures no-
ves. / Centre cívic El Sortidor.

DIMECRES 25 DE FEBRER
18:00 Lletra petita. Comicòmix, la presentació

il·lustrada dels còmics i personatges més di-
vertits, famosos i llegits del fascinant món de
les historietes il·lustrades. A càrrec de Salvador
Boix. / Biblioteca Francesc Candel. 

DISSABTE 21 DE FEBRER
10:00-14:00 Campionat d’escacs de Catalunya

per equips. Des del passat gener i fins al 22
de març, cada dissabte El Sortidor acull en-
frontaments d’aquest certamen. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

agenda@comunicacio21.com

Concurs de disfresses de Carnaval
adreçat a un públic infantil. També hi
haurà un ball de Carnestoltes. Hi hau-
rà tres premis per cadascuna de les ca-
tegories –quatre, en total–. / Jardins
Can Farrero. 

Carnaval infantil
i concurs de disfresses
Ds. 14 de febrer a les 11:30

AGENDA    UINZENALQ

A càrrec de Joaquim Fernández Solà,
internista de la Unitat SFC de l’Hospi-
tal Clínic de Barcelona. Esdeveniment
organitzat per l’Associació Catalana d’A-
fectats de Fibromiàlgia. / Centre cívic
Casinet d’Hostafrancs. 

Conferència sobre la 
síndrome de la fatiga crònica

Dm. 17 de febrer a les 18:30

El Concurs Literari Terra Negre és una
activitat inclusiva que té per objecte
la realització d’un relat curt de temà-
tica lliure. Per participar, existeixen di-
verses modalitats. Per a més infor-
mació, visita unioveinspoblesec.org. 

8è concurs literari
Terra Negre

Obert fins al pròxim abril

El JAC rep a casa el CB Santfeliuenc, en
un partit corresponent a la quinzena
jornada de competició del grup C de
lliga EBA. / Pavelló de l’Espanya In-
dustrial. 

Partit de bàsquet
JAC-Santfeliuenc

Dg. 15 de febrer a les 18:00
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